
H
ij kijkt tevreden terug op het 
afgelopen jaar: Ruud van Gerven, 
de notaris die het voorzitterschap 
op zich nam na de ‘coup’ van zijn 

actiegroep ‘Notaris voor Rechtszekerheid’.  
Nu er gewerkt wordt aan een reorganisatie  
van het KNB-bureau, er een woordvoerder is 
aangewezen, er gewerkt wordt aan een goede 
belangenbehartiging en er een beleidsvisie is 
geschreven, is het voor hem tijd een stap terug 
te doen. Het meest tevreden is hij over de 
verbeteringsslag in de lobby en communicatie 
van het afgelopen jaar. Zowel intern als naar 
buiten toe. ‘We hebben veel gesproken met 
stakeholders en politici. Tweede Kamerleden 
zijn op werkbezoek geweest bij notariskantoren 
en veilingen. En van dit alles hebben wij de 
leden constant op de hoogte gehouden door 
middel van nieuwsberichten en nieuws-
brieven. Hierdoor hebben ze kunnen zien  
dat wat is beloofd ook waar wordt gemaakt.’ 
Imagoschade heeft het notariaat, volgens Van 
Gerven, door de coup dan ook niet geleden. 
Hij heeft zelfs het idee dat het notariaat door 
externe partijen serieuzer wordt genomen én 
dat de meerwaarde van de notaris duidelijker 
is. Naar cliënten toe is nog wel een stap te 
maken. ‘Maar daar moeten notarissen zelf aan 
werken. Zij zijn de beste ambassadeurs van 
het notariaat.’

Zelf aan de knoppen

Jeroen van der Weele, notaris te Lelystad, wil 
graag weten of Van Gerven een verwachting 
had van zijn voorzitterschap. Is die uitgekomen, 
of heeft hij die moeten bijstellen? ‘Ik had 
inderdaad verwachtingen en ambitieuze 
plannen. En het was spannend of wat ik wilde 

ook daadwerkelijk allemaal gerealiseerd  
kon worden. Het voorzitterschap is daarbij  
erg belangrijk. Je zit dan zelf aan de knoppen 
en kunt zelf regelen hoe je het wilt hebben. 
Dat maakt een hoop verschil, zo blijkt ook  
in de praktijk. Je kunt afspraken maken met 
mensen en dingen regelen omdat je voorzitter 
van de KNB bent.’ Als voorbeeld noemt Van 
Gerven het speerpunt om de KNB terug te 
brengen naar een zuivere orde en een aparte 
entiteit op te richten. Dit heeft het niet 
gehaald. De ledenraad was kritisch en ook 
oud-voorzitters adviseerden Van Gerven  
eerst goed binnen de orde de grenzen op te 
zoeken. En dat is gelukt. Van Gerven: ‘Tijdens 
een gesprek met staatssecretaris Fred Teeven 
van Veiligheid en Justitie werd duidelijk dat 
ook binnen de orde belangenbehartiging 
mogelijk is. Daarmee was het probleem 
opgelost. Zo zie je maar wat je als voorzitter 
kunt doen. Misschien is dit wel het mooiste 
succes. Het was in elk geval het moeilijkste 
punt. Daarnaast is mij duidelijk geworden  
dat je binnen de politiek met één mond moet 
spreken. In dit geval met die van de KNB en 
niet met die van een aparte lobby organisatie.’

Herwinnen van vertrouwen

Een ander punt was het herschrijven van de 
beleidsvisie. Volgens Van Gerven is ‘Met recht 
vooruit’ niet eens zo gigantisch anders dan  
‘In Transitie’. ‘Het is concreter en er worden 
duidelijke keuzes gemaakt en daarom kunnen 
veel leden zich erin vinden’, aldus de oud-
voorzitter. Vertrouwen krijgen van de achter-
 ban is voor Van Gerven erg belangrijk geweest. 
Als het aan hem ligt, worden de leden meer 
betrokken bij beslissingen van het bestuur.  

Op 6 februari, tijdens de algemene ledenvergadering van de Koninklijke Notariële Beroeps-
organisatie (KNB), trad Ruud van Gerven af als voorzitter van de beroepsorganisatie. De Nijmeegse 
notaris nam negen maanden geleden het roer in handen. Wat is er sindsdien allemaal gebeurd? 
Aan de hand van vragen van vier verschillende KNB-leden blikt hij terug op zijn voorzitterschap.
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‘Beloofd en waargemaakt’
Afscheid Ruud van Gerven

Op de vraag of hij het gevoel heeft dat hij  
nu al bereikt heeft wat hij destijds wilde, van 
Jan Janssens (kandidaat-notaris te Hoogeveen) 
antwoordt hij dan ook: ‘Er is nog een belang-
rijk punt dat in gang moet worden gezet: het 
herwinnen van het vertrouwen van de leden in 
het bestuur, de organisatie en het bureau van 
de KNB. Daarvoor ligt een goed plan klaar met 
bijvoorbeeld het idee om de leden geregeld 
digitaal te raadplegen. Dit had ik graag in 
januari met de leden willen bespreken, maar 
dat is helaas niet gelukt. In maart zal het 
daarom in de ledenraad worden behandeld. 
Als dat plan aanvaard en ingevoerd is, heb  
ik het idee dat het echt “af ” is.’ 
Van Gerven heeft nog meer ideeën voor de 
toekomst. ‘Ik vind zelf dat de samenstelling 
van de ledenraad anders kan. Ga werken met 
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Pasklare antwoorden

Op de ALV overhandigde Ruud van Gerven 
aan zijn opvolger Franc Wilmink een ‘vraag 
en antwoord-waaier’. Van notarissen voor 
notarissen. Ook alle aanwezigen op de ALV 
kregen een exemplaar. In de waaier staan 
pasklare antwoorden op vragen over het 
notariële vak, wat het beroep van notaris nu 
precies inhoudt en waarom het een mooi 
vak is. Van Gerven: ‘Altijd handig voor als de 
leden even geen antwoord paraat hebben 
tijdens een plotseling telefoongesprek.’

‘Dit was de enige methode 
om echt het verschil te 
kunnen gaan maken’

fracties, zoals kandidaat-notarissen, grote 
kantoren, solitaire kantoren en specialisten-
verenigingen. Voeg daar ringvoorzitters aan 
toe en je hebt een andere soort ledenraad. Eén 
die in mijn ogen het debat scherper maakt. 
Daarnaast zouden actieve leden die naar 
 ringvergaderingen of de ALV komen, moeten 
worden beloond met PE-punten. Niet alleen 
als er een wetenschappelijk onderwerp wordt 
besproken, maar altijd!’ 

verscHil maken

Ton Moonen, notaris te Venlo, wil van Van Gerven 
weten wat hij anders had gedaan als hij op 
1 februari 2012 had geweten wat hij nu weet? 
Na diep nadenken antwoordt hij: ‘Eigenlijk 
niets. Ik geef toe dat de manier waarop we  
het hebben gedaan niet de schoonheidsprijs 
verdient, maar dit was de enige methode  
om echt het verschil te kunnen gaan maken.  
Er is mij vaak genoeg gevraagd of we niet een 
brief naar het bestuur hadden kunnen sturen 
met onze voorstellen, maar ik ben er van 

overtuigd dat dat niet hetzelfde effect zou 
hebben gehad.’ Toch heeft Van Gerven wel  
een mening moeten bijstellen. ‘In een van  
de artikelen in Notariaat Magazine (4/2012) 
heb ik gezegd dat de KNB een groot amorf 
apparaat is. Dat is niet zo. De mensen die  
op het bureau werken, hebben allemaal het 
“notarieel hart” op de goede plaats. Ze hebben 
maar één doel voor ogen en dat is het 
notariaat vooruit helpen. Maar die uitspraak 
vertolkte wel de gevoelens van veel leden.  
Er werd nu eenmaal gedacht dat er vanuit  
het bureau met een zekere dedain over de 
leden werd gesproken.’

vertrouwen

Meindert Krans, notaris te Rotterdam is 
benieuwd of de oud-voorzitter er nu van 
overtuigd is dat de roep om vaste tarieven  
of leges nu eindelijk is verstomd en of het 
notariaat de marktwerking nu omarmt en 
vooruit gaat kijken? ‘Vrije tarieven hebben 
voor- en nadelen. Terugkeer naar vaste 
tarieven of invoering van leges is in het 
huidige politieke bestel totaal onbespreekbaar. 
Er valt dus niets te kiezen, ook al lijkt het  

erop dat de grenzen van de marktwerking 
inmiddels wel bereikt zijn’, aldus Van Gerven. 
‘Iedere notaris moet voor zichzelf maar eens 
de voordelen van de marktwerking op een 
rijtje te zetten. Inmiddels zijn de gelederen 
binnen de beroepsgroep weer gesloten. 
Althans zo ervaart Van Gerven dat. ‘De 
 verhouding met de ledenraad is na de zomer 
behoorlijk gekanteld. Ze hebben gezien dat er 
resultaten worden behaald. Het is fantastisch 
om te zien hoe je dan ook weer snel vertrouwen 
krijgt.’ De oud-voorzitter hoopt dat het bestuur 
van de KNB de ingezette koers in de toekomst 
vasthoudt en het vertrouwen van de leden 
verder wint. ‘En vooral blijven communiceren, 
communiceren, communiceren’, besluit hij. 
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